
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 14. september 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 731

Statsrevisorerne kritiserer, at Skatteforvaltningen ikke har taget eksisterende sanktions-

hjemler i brug til at sanktionere virksomheder, der ikke indberetter moms efter fire fore-

løbige fastansættelser og virksomheder, der ikke betaler og har restance. Det drejer sig

om dagbøder og påbud samt kreditbegrænsning og sikkerhedsstillelse. Vil ministeren re-

degøre for, hvorfor disse sanktionshjemler ikke tages i brug straks, uden at en arbejds-

gruppe skal vurdere mulighederne først, som det nævnes i ministerredegørelsen til beret-

ning 12/2019 om momskontrollen? Og vil ministeren oplyse, hvornår det forventes, at de

eksisterende sanktionshjemler om dagbøder, påbud, sikkerhedsstillelse og kreditbe-

grænsning tages i brug?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rune.Lund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Bjørn Brandenborg
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